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Identificació de la sessió
Data: 17 de desembre de 2009
Lloc: Sala de Juntes de l’edifici Ramon Llull
Caràcter: ordinari
Hora: 9:30 en segona convocatòria

Assistents
Pere Joan Brunet Estarellas (degà)
Miquel Grimalt Gelabert (vicedegà)
Guillem X. Pons (secretari)
Miquel Deyà (vicedegà)
Joana M. Seguí
Maria Josep Mulet
Enrique García
Tina Sabater (vicedegana)
Miquel Àngel Capellà
Joan A. Mesquida
Caterina Mercè Picornell
Jaume Guiscafré (vicedegà)
Joana Salazar
Patrícia Trapero
Paloma Fresno
Maria Payeras
Maria Juan (vicedegana)
Josep Francesc Campos (vicedegà)
Andreu Lluís Jaume
Francesc Torres
Jens Oliver Todt
Alexandre Miquel (vicedegà)
M. del Carmen Touza
Esther Martínez
Domènec Garcies
Mercedes Duran

Ordre del dia
1. Aprovació de l’acta anterior
2. Aprovació de la Memòria d’Activitats 2008
3. Constitució de la Comissió de Qualitat de cada estudi.
4. Aprovació de la proposta de premis extraordinaris.



4.bis. Proposta de reconeixement de crèdits de lliure configuració per a cursos, 
jornades i altres activitat 
4.tris. Proposta de canvi de requisits d’assignatures.
5. Aprovació de normativa pròpia de la Facultat:

5.1. Pla d’Acció Tutorial (PAT)
5.2. Taules d’equivalència de reconeixement automàtic de crèdits
5.3. Tipus de règim de permanència
5.4. Ampliació de matrícula : terminis.
5.5. Assignació de numerus clausus als distints estudis

6. Informació del degà.
7. Informacions dels caps d’estudis
8. Informació de l’administrador de centre
9. Informació d’altres membres de la junta de facultat.
10. Torn obert de paraules.

Desenvolupament de la sessió
Excusen l’assistència: Magdalena Llompart i Margalida Pons.

Abans d'iniciar la sessió el degà comenta la inclusió de dos punts de l'ordre del dia (4bis 
i 4tris) i demana als assistents si hi ha cap opinió en contra. Els assistents no veuen cap 
inconvenient en la seva incorporació, excepte Miquel Deyà que comenta que no s'oposa, 
però l’abstén i demana que consti en acta.

1. Aprovació, si escau, de l'acta de la junta ordinària anterior de 9 de juliol de 
2009.

S’aprova l’acta de la junta ordinària anterior per assentiment, amb l'abstenció de Miquel Deyà.

2. Aprovació de la Memòria d’Activitats 2008

P. Brunet explica alguns punts de la memòria d'activitats de la Facultat, així com la seva 
estructura.  És  la  segona  memòria  de  la  Facultat  presentada  i  és  millorable  amb la 
col·laboració de tots.
Francesc Torres comenta que estaria bé comptar amb un inventari  dels espais de la 
Facultat de Filosofia i Lletres, per documentar la manca d'espai davant altres instàncies.
El degà respon que ja està fet aquest inventari d'espais, i que es veu reflectit al punt 11 
de la memòria.
Francesc Torres comenta que s'hauria de reivindicar una sala d'actes per a la Facultat.
Miquel Deyà comenta que si hi havia una sala d'actes però que se va eliminar, demana 
si aquesta decisió va passar per cap junta.
P. Brunet comenta que no li consta, encara que ara és el  moment de fer esmenes a  
l'actual memòria.

S’aprova la memòria d’activitats 2008 per assentiment.

3. Constitució de la Comissió de Qualitat de cada estudi.

Pere  Brunet  agraeix  la  bona  voluntat  dels  vicedegans  per  assumir  cada  una  de  les 
presidències de les comissions dels distints estudis. Així mateix es presenta el full annex 
enviat als membres, amb la composició de cada estudi.



Francesc Torres demana una mica d'informació doncs comenta que malauradament ha 
estat un mes i mig de baixa.
P. Brunet informa dels documents enviats amb les referències genèriques de funció i 
composició d'aquesta comissió.
M. Deyà comenta que assumeix la presidència per delegació del degà i si cessa com a 
vicedegà automàticament cessarà d'aquest càrrec. També creu que el responsable del 
títol hauria d'esser el degà i aquest s'hauria d'implicar més, també comenta que en els 
plans d'estudis la seva participació ha estat nul·la.
F. Campos comenta que la implicació i dedicació del degà en els seus estudis ha estat 
molt important, i que el degà no seria la persona més adient per a presidir 8 estudis, dels 
quals no coneix, millor que els vicedegans, la seva idiosincràsia.
Paco Torres comenta que la implicació del degà als estudis de filosofia ha estat molt 
directa i constant, ha assistit sempre que s'ha sol·licitat la seva presència i per la seva 
part agraeix la seva participació.
M. Deyà comenta que va demanar al degà que presidís la CED dels seus estudis, en 
aquests supòsit ningú se va apuntar a dita comissió. En canvi quan se va decidir que 
seria ell el president sí hi va haver més participació.
Alex Miquel manifesta el mateix que el seu director de departament, la participació del 
degà en seguiment i recolzament d'aquests estudis. També comenta que el degà no pot 
assumir la presidència dels 8 estudis.
Miquel Grimalt comenta que per a ell, lo més lògic és que els vicedegans assumeixin 
aquesta tasca, són els que coneixen millor els seus estudis.
Tina Sabater comenta que hem de fer una reflexió del paper del degà i vicedegans. Que 
els vicedegans cada vegada assumeixen més funcions i tenen una burocràcia que els 
ofega. Per exemple, comenta, que aquesta comissió sembla absurda.
Miquel Deyà comenta que el degà hauria d'assumir la direcció de tots els estudis de la 
Facultat a la comissió de transferència de crèdits.
Altres vicedegans comenten que qui coneix millor el programa de les assignatures dels 
seus estudis millor són els vicedegans i veuen adient aquesta delegació.
Pere  Brunet  comenta  que  la  seva  tasca  és  millorable,  i  el  que  digui  lo  contrari 
s'equivoca,  no vol  que això,  per  la  seva part,  sigui  motiu  de  confrontació amb cap 
vicedegà i que el diàleg, la seva col·laboració i el consens és el que sempre ha cercat 
com a degà.

S’aprova la constitució de les distintes comissions de qualitat per assentiment, amb l'abstenció 
de Miquel Deyà.

4. Premis extraordinaris

Vists els expedients acadèmics i a proposta dels vicedegans s'acorda proposar 
per als premis extraordinaris als següents alumnes:

Estudis Alumnes Mitja Expedient

Filologia hispànica Joan Mut Munar (3,15)
Filologia anglesa Micaela Riutort Mesquida (2,62)
Filologia catalana Joan Mut Munar (2,93)
Treball Social Alma Rosa López Gómez (2,18)



Filosofia Núria Alemany Abrines (2,62)
Història de l'Art Neus Serra Vives (2,58)
Història Maria Magdalena Cerdà Garriga (2,62)
Geografia Ismael Yrigoy Cadena (2,39)

F. Campos indica que la persona que compta amb màxima puntuació només ha cursat 7 
assignatures a la UIB. En canvi la persona amb segon millor nota ha estat molt més 
implicada en el departament, ha col·laborat de forma intensa en distintes activitats i al 
seu parer seria la mereixedora del premi.
M. Deyà comenta que és un problema jurídic, si se fa una convalidació s'ha d'assumir 
aquesta decisió i proposar el millor expedient del curs.
P. Brunet comenta que s'ha de fer una consulta abans de prendre una decisió.
J.A.  Mesquida  indica  que  quan  se  traslladi  aquesta  relació  d'alumnes  el  vicedegà 
argumenti i raoni aquesta petició i que la a la comissió acadèmica sigui qui prengui la 
determinació final, la persona a atorgar el premi extraordinari.

S’acorda la solució proposada per J.A. Mesquida.

4bis.  Proposta  de reconeixement de crèdits de  lliure  configuració per a cursos, 
jornades i altres activitat 

Activitat Crèdits sol·licitats
Autoconeixement,  emocions  i  diàleg 
al segle XXI (nivell 1)

2

Autoconeixement,  emocions  i  diàleg 
al segle XXI (nivell 3)

2

Aprovat per assentiment.

4tris. Proposta de canvi de requisits d’assignatures 

Jaume Corbera demana que s'elimini un prerequisit

Aprovat per assentiment.

5. Aprovació de normativa pròpia de la Facultat:

P. Brunet comenta que des del serveis administratius de Ramon Llull s'han elaborat 
distints  documents  clarificadors  per  a  la  tasca  acadèmica  específica  del  professorat 
d'aquesta facultat. Alguns dels documents ja han estat prèviament discutits, treballats i 
consensuats  a  distints  consells  deganals  per  presentar-los  a  aquesta  junta.  A  la 
convocatòria de la junta s'ha acompanyat amb el document del PAT.

5.1 Pla d'Acció Tutorial (PAT)



El reglament acadèmic fa una menció explícita per aprovar un PAT de la facultat. 
També el PAT estableix una sèrie de procediments que sempre poden ser clarificadors 
respecte a normes d'actuació (horaris de tutoria,...).

Aprovat per assentiment.

5.2 Taules d’equivalència de reconeixement automàtic de crèdits

P. Brunet comenta que hi ha equivalències automàtiques. També s'ha enviat als caps 
d'estudis una taula d'equivalències que se podria anar ampliant, facilitant així la tasca de 
les distintes comissions.
T. Sabater comenta que des dels serveis administratius se prepari allò que ja ha estat 
reconegut.

5.3 Tipus de règim de permanència

El règim general indica que pot matricular-se el 50% dels crèdits. Des del ministeri, i 
per a l’obtenció de beques marca el 60%, això suposa un buit legal per als estudiants 
que seguint el règim general demanen beca.

S'aprova incrementar el percentatge fins al 60% dels crèdits

5.4 Ampliació de matrícula: terminis.

P. Brunet comenta que ha demanat als vicedegans quines assignatures no està permesa 
l'ampliació de matrícula per incorporar aquestes a la normativa pròpia de la Facultat. 
També s'ha de pensar en quin moment s'ha de deixar de matricular.
No s'ha de decidir en aquests moments, però si que hauria d'esser motiu de reflexió.

5.5 Assignació de numerus clausus als distints estudis

M. Deyà comenta que això és competència de l'equip rectoral. També comenta que seria 
interessant sol·licitar al rectorat una petició d'adequació de les dates de selectivitat de 
setembre per a una correcta programació de l'activitat docent universitària.
T. Sabater incideix que això afecta a la qualitat del títol.
F. Torres comenta que tal com estan les dates no és funcional, i si la selectivitat és un 
problema s'ha de solucionar des del vicerectorat d'estudiants i campus, doncs no fan més 
que improvisar.
M. Deyà referma aquesta opinió sobre la improvisació del vicerector d'estudiants i 
campus i demana que consti en acta. Si hi ha numerus clausus la matrícula s'omplirà el 
juny.
P. Brunet i Tina Sabater comenten que a partir de gener, les comissions de qualitat 
avaluïn aquest tema i elevin la seva preocupació al rectorat.
La informació respecte als numerus clausus no s'ha enviat directament als departaments, 
sinó que ha estat el degà que ha trasmès aquesta informació. Enguany s'ha creat un quart 
grup i sembla que per aquest motiu des del rectorat han volgut fer la consuta.
P. Brunet demana que els vicedegans estudiïn aquestes xifres.
M. Deyà se demana qui és el responsable que ha fet aquesta previsió, ni d'on surten 
aquestes xifres per al seu departament.



T. Sabater respon que possiblement siguin extretes dels plans d'estudis i de la mitjana de 
matriculació històrica. M. Juan també ho pensa així.
M. Deyà critica que de vegades xifres que s'han suggerit a un document, amb 
posterioritat, són preses per a fer aquests documents.
T. Sabater pensa que el numerus clausus afecta a pocs grups, però també s'ha de tenir en 
compte el professorat i el departament.
M. Deyà comenta que no té un criteri format, pensa que possiblement per a un primer 
comú, el numerus clausus d'un estudi poc afectar als altres.
M. José Mulet comenta que aquesta és una reflexió de junta i de consell de departament, 
tampoc entèn a què ve els numerus clausus ara. Comenta que no és la junta que ha de 
tancar l'accés a la universitat.
P. Brunet incideix que el problema és de pressupost, i de que s'ha de fer una reflexió 
conjunta en profunditat.
M. Deyà té una visió negativa doncs, en la majoria dels casos, no compta amb la 
col·laboració dels camarades del seu departament.
F. Torres comenta que s'ha de tenir en compte que hi ha assignatures compartides de 
primer que no haurien de distorsionar assignatures d'altres cursos.
P. Brunet proposa anar pensant el tema fins després de Nadal.

6. Informació del degà.

P. Brunet informa que el pressupost ordinari de la facultat tendrà una minva d'uns 50 
euros.
La plana web de la facultat va incorporant nous ítems i s'està treballant per incorporar 
nova informació que pugui esser útil al tots els membres de la facultat.

7. Informacions dels caps d’estudis.

No hi ha cap informació.

8.Informació de l’administrador de centre

D. Garcies demana disculpes per si els serveis administratius en algun moment han 
funcionat malament, enguany ha estat un any difícil, amb el canvi de plans d'estudis, 
gestió d'aules,... en alguns moments els serveis administratius han estat desbordats. 
També agraeix l'ajuda i comprensió al present per tirar endavant aquesta tasca.
P. Brunet agraeix la tasca duita a terme pels serveis administratius. Indicant que han 
treballat en equip i anam pel bon camí.
F. Torres també agraeix als serveis administratius la seva tasca, que en situacions 
difícils han sabut reaccionar molt positivament.

9. Informació d’altres membres de la junta de facultat.

No hi ha cap informació.

10. Torn obert de paraules.

M. Deyà manifesta que no se donarà per enterat de cap comunicació o escrit que no 
dugui registre de sortida.
F. Torres demana si algú sap res de la biblioteca general, si hi ha doblers per a centres 



d'investigació de física, la biblioteca és un servei general més important. Si la UIB és 
avaluada no tendrem els m2 de biblioteca per estudiant estàndard. S'ha mutilat una sala 
d'actes per ubicar la biblioteca i això no té perdó de Déu.
M. J. Mulet agraeix com a directora de departament la feina duta a terme pels 
serveis administratius.

I essent les 11:04, sense haver-hi més assumptes per tractar, s’aixeca la sessió de 
la reunió de la Junta ordinària de la Facultat de Filosofia i Lletres.

A tot això don fe i signo la present,

El Secretari                                                       Vist i plau del degà
Guillem X. Pons                                                Pere J. Brunet
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